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Kathleen Kavalec (Ambasada SUA la București): Mai trebuie parcursi pasi

importanti pentru includerea României în programul Visa Waiver

Ambasadorul Statelor Unite ale Americii în România, Kathleen  Kavalec, a declarat marti ca în

urmatoarele luni mai trebuie parcursi o  serie de pasi importanti pentru a se stabili daca România este, de

fapt,  eligibila pentru a participa la Programul Visa Waiver.

Ea a facut precizarea la plecarea de la Palatul Victoria, dupa discutiile avute cu premierul Marcel Ciolacu.

"Suntem recunoscatori pentru parteneriatul strâns cu Guvernul român în  eforturile noastre comune de a aduce

România în Programul Visa Waiver,  care ar ajuta la facilitarea calatoriilor turistice si de afaceri ale  românilor în

SUA fara a fi nevoie sa solicite o viza. Programul este  administrat de Departamentul de Securitate Interna al SUA

si are la baza  eforturile de cooperare cu guvernele partenere pentru a asigura  îndeplinirea cerintelor de securitate a

frontierei SUA. Mai trebuie  parcursi o serie de pasi importanti în urmatoarele luni pentru a stabili  daca România

este, de fapt, eligibila pentru a participa la Programul  Visa Waiver", a afirmat Katheleen Kavalec.

Ambasadorul SUA la Bucuresti a anticipat ca vor avea loc consultari suplimentare între cele doua guverne în

aceasta toamna.

"Anticipam ca vor avea loc noi consultari între cele doua guverne mai  târziu în aceasta toamna, pentru a revizui

respectarea de catre România a  unui numar de masuri de securitate convenite anterior. În cazul unei  decizii

favorabile luate de Guvernul SUA pentru a include România în  Programul Visa Waiver, anticipam ca va exista o

perioada de pregatire  atenta si de informare publica înainte de a fi implementate orice  schimbari în cerintele

actuale de viza. Datele referitoare la rata de  refuz a vizelor pentru toti aspirantii la Programul Visa Waiver sunt de 

obicei publicate nu mai târziu de ianuarie. Daca toate conditiile si  pregatirile vor fi realizate cu succes, programul

ar putea intra în  vigoare cândva în 2025", a mai declarat Katheleen Kavalec.

Întrebata care sunt acei pasi pe care România trebuie sa-i faca, aceasta  a precizat: "Exista o serie de pasi referitori

la securitate si  schimbul de informatii si am semnat câteva acorduri în acest sens, care  vor trebui implementate".

Totodata, Katheleen Kavalec a punctat ca acest program este doar pentru  vize turistice si de afaceri, întrebata daca

sunt preconizate noi  negocieri între cele doua parti în vederea eliminarii vizelor pentru  românii care doresc sa

studieze în SUA sau sa lucreze acolo.

"Nu se aplica vizelor de student sau altor tipuri de munca. Este un  program exclusiv pentru calatorii turistice si de

afaceri", a mai  precizat Kavalec.
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